

Mahmoud Othman, Am Funkturm 47, 44309 Dortmund, Germany

Tel: +4917614835556, email: [Mahmoudomothman@gmail.com](mailto:Mahmoudomothman@gmail.com)

---

Dortmund, 014.09. 2023

## Application for a position as Full-Stack Laravel Web Developer

Dear Hiring Manager

I would like to apply for the job advertised as a Full-Stack web developer.

About me:

I am 23 years old; I completed my bachelor's degree in computer information systems in the summer of 2022 at the University of Jordan in Amman, Jordan. Until the beginning of this year, I worked as a Drupal web developer at the company Edexy.

Additionally, I have been teaching programming online and in-present to university students in programming thinking and logic, data structures, databases, web developing and various programming languages like C, C++, Java, Python and PHP via a platform called *teacherprivate.com* since 2021 which is my third year at university. To secure the livelihood and study costs, I have worked continuously in many jobs since my school days.

I worked for instance: barista, waiter, cashier, mall worker and in a vegetables store.

On 17<sup>th</sup> July 2023 I entered the Federal Republic of Germany with a visa for job seeking according to § 20 Abs. 1 und 2 AufenthG.

I live here in Dortmund with my brother, who has been living here since 2015 and has been working as a physiotherapist for three years. I am a Syrian national and have lived so far in the two capitals Damascus and Amman. My mother tongue is Arabic. I also speak business fluent and practical English. Due to the unexpectedly fast issuance of the entry permit of my visa, I wasn't able to complete German language course in Jordan, so that my German is currently still below the A1 level.

I am very curious to get to know the work as a back-end software developer under German conditions. And I am curious about German culture, which so far, I have only heard about from my brother and some friends.

While my preference lies in back-end development using PHP and Laravel, I am open to broadening my skills and learning new technologies. If required, I am more than willing to delve into VueJS and explore

full-stack or front-end development opportunities. I am always eager to embrace new challenges and expand my skill set to contribute effectively to any project. My dream tech stack would be:

- Laravel
- VueJS
- Tailwind CSS
- MySQL

I want to prove myself with working in a team, to test and apply the specialized knowledge I have acquired, in return, I offer you and your company ambition, alert attention, structuredness and perseverance especially during the training phase, as well as loyalty and the ability to think along. As a young professional and as a modern (educated) specialist from an Arabic cultural background, I can offer you particular malleability, the ability to reflect and a high degree of willingness to not only involving but help shaping the development processes of the company, but also of my professional profile.

I would be very pleased to receive an invitation to a joint interview.

Yours sincerely,

Mahmoud Othman

Mahmoud Othman, Am Funkturm 47, 44309 Dortmund, Germany

Tel: +4917614835556, email: [Mahmoudomothman@gmail.com](mailto:Mahmoudomothman@gmail.com)

---

Dortmund, 014.09. 2023

## Bewerbung um eine Stelle als Programmierer

Sehr geehrte HR-Manager,

Zu meiner Person:

Ich bin 23 Jahre alt und habe im Sommer 2022 mein Bachelor-Studium „Computer Information System“ an der University of Jordan in Amman, Jordanien erfolgreich abgeschlossen. Bis Anfang dieses Jahres habe ich im Anschluss als Drupal-Webentwickler bei der Firma Edexy gearbeitet.

Zusätzlich unterrichte ich seit 2021 online und in Präsenz junge arabische international Studierende auf der saudi-arabischen Plattform *teacherprivate.com*. Inhalte dort sind: Denken und Logik des Programmierens, Datenstrukturen, Webentwicklung und verschiedene Sprachen wie C, C++, Java, Python und PHP.

Um Lebensunterhalt und Studienkosten zu sichern, habe ich seit meiner Schulzeit ununterbrochen in vielen Tätigkeiten gearbeitet. Zum Beispiel: Barista- und Kellner-tätigkeiten oder Tätigkeiten im Gemüsehandel.

Am 17.07. 2023 bin ich mit einem Visum zur Arbeitsplatzsuche nach **§ 20 Abs. 1 und 2 AufenthG** in die Bundesrepublik Deutschland eingereist. Ich wohne hier in Dortmund bei meinem Bruder, der seit 2015 in Deutschland lebt und seit drei Jahren als Physiotherapeut arbeitet. Ich bin syrischer Staatsangehöriger und habe bisher in den beiden Hauptstädten Damaskus und Amman gelebt. Meine Muttersprache ist Arabisch. Ich spreche zusätzlich verhandlungssicheres und praktisch erprobtes Englisch. Aufgrund der unerwartet schnellen Ausstellung der Einreiseerlaubnis war es mir leider nicht mehr möglich, einen Deutsch-Sprachkurs in Jordanien zu belegen, sodass ich Deutsch aktuell noch unterhalb des A1-Niveaus beherrsche aber auch weiter lerne,

Ich bin sehr neugierig, die Arbeit als Programmierer/Softwareentwickler unter deutschen Bedingungen kennenzulernen. Und ich bin neugierig auf deutsche Kultur, die ich bisher nur aus Erzählungen meines Bruders und einiger Bekannter kenne.

Während meine Präferenzen im back-end-Developing unter Verwendung von PHP und Laravel liegen, bin ich sehr gerne bereit meine Fähigkeiten in viele Richtungen zu erweitern. Meine Traum Tech Stacks sind Laravel, VueJS, Tailwind CSS und MySQL.

Ich habe Lust, mich mit meiner Arbeit zu identifizieren, in einem Team zu arbeiten, mein erlerntes Fachwissen zu prüfen und anzuwenden, sowie dieses mit dem Fachwissen deutscher Prägung zu verbinden.

Dafür biete ich Ihnen und Ihrem Unternehmen Ehrgeiz, wache Aufmerksamkeit, Strukturiertheit und Durchhaltevermögen besonders in der Einarbeitungsphase, sowie Loyalität und die Fähigkeit Mitdenken. Als Berufsanfänger und als modern (aus-)gebildete Fachkraft aus einem arabischen Kulturkreis biete ich Ihnen in besonderem Maße Formbarkeit, Reflexionsfähigkeit und eine hohe Bereitschaft zur Mitgestaltung der Entwicklungsprozesse des Unternehmens, aber auch meines Berufsbildes.

Über eine Einladung zu einem gemeinsamen Gespräch würde ich mich sehr freuen,

Mit freundlichen Grüßen, Mahmoud Othmann

Anlagen:                    Lebenslauf  
                                  Bachelor-Degree University of Jordan  
                                  Arbeitszeugnis Edexy